
У цій статті ми продовжуємо розгляд обов’язкових для вживання норм, які 

були змінені чинним правописом. 

 

Наразі пропонуємо правила написання слів з великої і малої букв: 

 

а) перше слово офіційних назв найвищих державних посад та посад 

керівників міжнародних організацій пишемо з великої букви: Генеральний 

прокурор України, Генеральний секретар ООН, Президент України, Голова 

Верховної Ради України, Президент Сполучених Штатів Америки, Прем’єр-

міністр України, Прем’єр-міністр Канади; 

 

б) назви посад (зокрема і загальні), звань, наукових ступенів тощо пишемо 

з малої букви: президент, канцлер, прем’єр-міністр, мер, голова, декан, 

директор, міністр, ректор, секретар; академік, генерал-лейтенант, 

заслужений діяч мистецтв, народний артист України, лауреат Державної 

премії України в галузі архітектури, член-кореспондент, доктор наук; 

 

в) назви посад міністрів, послів, президентів академій тощо в офіційних 

документах, а також для підкреслення урочистості пишемо з великої букви: 

Міністр освіти і науки України, Посол Республіки Польща, Президент 

Національної академії наук України; 

 

г) назви виробничих марок технічних виробів (машин, приладів тощо) 

беремо в лапки: автомобілі «Нісан», «Вольво», «Фольксваген»), літак «Боїнг 

777», трактор «Слобожанець», але назви самих виробів беремо в лапки і 

пишемо з малої букви: «нісан», «вольво» «фольксваген» (автомобілі), «боїнг» 

(літак), «слобожанець» (трактор); 

 

ґ) абревіатурні назви виробничих марок і виробів пишемо без лапок: 

Ан-225, А-340, В-77, КрАЗ; 

 

д) назви сайтів з родовим словом пишемо з великої букви та в лапках: 

мережа «Фейсбук», енциклопедія «Вікіпедія», але назви сайтів без родового 

слова пишемо з малої букви (твітер, ґуґл); 

 

е) назви сайтів, ужиті як назви юридичних осіб, пишемо з великої букви та 

без лапок: РНБО ввела санкції проти Яндекса. 

 

Ці правила належать до змін у написанні слів без варіантів. 


